

Məqalələr

2024

Buludsuz göylərin ağ ulduzları... [Mətn] : Əli Tudə-100 //Ədəbiyyat qəzeti.- 2024.- 3 fevral, №4.- S.16-17.

<http://www.anl.az/down/meqale/edebiyyat/2024/fevral/890464.htm>

Fərəcov, S. Cənub həsrətli azadlıq nəğməkarı [Mətn]: Milli Kitabxanada şair Əli Tudənin 100 illiyi qeyd olundu /S.Fərəcov //Mədəniyyət.- 2024.- 5 aprel, №25-26.- S.7.

<http://www.anl.az/down/meqale/medeniyyet/2024/aprel/886846.htm>

Fuad, Esmira Seyfəli qızı. (Şükürova) Söz aşığı - Əli Tudə [Mətn]: Ədəbi simalar /E.Fuad //Azərbaycan.- 2024.- 15 fevral, № 34.- S.14.

[http://www.anl.az/down/meqale/azerbaycan/2024/fevral/887008\(meqale\).pdf](http://www.anl.az/down/meqale/azerbaycan/2024/fevral/887008(meqale).pdf)

Natiq, Günel. O, öz qardaşına mehman gələndə [Mətn] : Görkəmli Azərbaycan şairi Əli Tudə və ömür-gün yoldaşı Şəfiqə xanımın sevgi hekayəti /G. Natiq //Ədəbiyyat qəzeti.- 2024.- 27 aprel, №15.- S.10-11.

Müşfiq, Şahanə. Mübariz şairin 100-cü ad gününə... [Mətn] : Mühacir şair Əli Tudənin 100 yaşı tamam olur /Ş. Müşfiq //Yeni Azərbaycan.- 2024.- 31 yanvar, №18.- S.8.

[http://www.anl.az/down/meqale/yeni_az/2024/yanvar/886439\(meqale\).pdf](http://www.anl.az/down/meqale/yeni_az/2024/yanvar/886439(meqale).pdf)

Nəcəfxanlı, Əli. Güney istiqlalının nəğməkarı [Mətn] : Əli Tudə – 100 /Ə.Nəcəfxanlı //Xalq qəzeti.- 2024.- 31 yanvar, № 20.- S.10.

[http://www.anl.az/down/meqale/xalqqazeti/2024/yanvar/889731\(meqale\).pdf](http://www.anl.az/down/meqale/xalqqazeti/2024/yanvar/889731(meqale).pdf)

Yaqubqızı, Ramidə. Hər iki Vətənin azadlıq aşığı [Mətn] /R.Yaqubqızı //Respublika.- 2024.- 31 yanvar, № 20.- S.7.

<http://www.anl.az/down/meqale/respublika/2024/yanvar/885297.htm>

2023

Bayramova, Yeganə. Cənub həsrəti ilə yaşayan şair! [Mətn]: Əli Tudənin doğum günüdür /Y. Bayramova //Yeni Azərbaycan.- 2023.- 31 yanvar.- S.8.

[http://www.anl.az/down/meqale/yeni_az/2023/yanvar/833882\(meqale\).pdf](http://www.anl.az/down/meqale/yeni_az/2023/yanvar/833882(meqale).pdf)

Əbilov, Aydın Xan. (Aydın Xan) "Əli Tudə-100": "Söz" adlı Vətən [Mətn] /Aydın Xan Əbilov //Ədəbiyyat qəzeti.- 2023.- 7 oktyabr, №37-38.- S.15.

[http://www.anl.az/down/meqale/edebiyyat/2023/oktyabr/869620\(meqale\).pdf](http://www.anl.az/down/meqale/edebiyyat/2023/oktyabr/869620(meqale).pdf)

Əli Tudənin kitabları Təbrizdə nəşr olunub [Mətn] //Mədəniyyət.- 2023.- 7 iyul.- S.7. //Xalq qəzeti.- 2023.- 9 iyul.- S.9.

[http://www.anl.az/download/meqale/medeniyyet/2023/iyul/858605\(meqale\).pdf](http://www.anl.az/download/meqale/medeniyyet/2023/iyul/858605(meqale).pdf)

Əli Tudənin kitabları Təbrizdə nəşr olunub [Mətn] //Yeni Azərbaycan.- 2023.- 4 iyul.- S.6. //Ədəbiyyat qəzeti.- 2023.- 8 iyul.- S.27. //Şərq.- 2023.- 4 iyul.- S.7.

[http://www.anl.az/download/meqale/yeni_az/2023/iyul/858027\(meqale\).pdf](http://www.anl.az/download/meqale/yeni_az/2023/iyul/858027(meqale).pdf)

Əliyev, Ə. Otaylı – butaylı Vətənin unudulmaz şairi [Mətn]: Əli Tudə-100 /Ə. Əliyev //Xalq qəzeti.- 2023.- 13 oktyabr, № 223.- S.10. //Ədəbiyyat qəzeti.-2023.- 14 oktyabr, №39.- S.13.

[http://www.anl.az/download/meqale/xalqqazeti/2023/oktyabr/870362\(meqale\).pdf](http://www.anl.az/download/meqale/xalqqazeti/2023/oktyabr/870362(meqale).pdf)

Fərəcov, Savalan. Şair Əli Tudənin 100 illiyinə həsr olunmuş tədbir keçirildi [Mətn] /S.Fərəcov //Mədəniyyət.- 2023.- 13 oktyabr., №76.- S.3.

<http://www.anl.az/download/meqale/medeniyyet/2023/oktyabr/870388.htm>

Məlikzadə, Hikmət. "Əli Tudə-100" kitabı bu gün və gələcək üçün işıqlı səmtdir [Mətn] /H. Məlikzadə //Yeni Təfəkkür.- 2023.- 13 oktyabr, №16.- S.4.

[http://www.anl.az/download/meqale/yeni_tefekkur/2023/oktyabr/872838\(meqale\).pdf](http://www.anl.az/download/meqale/yeni_tefekkur/2023/oktyabr/872838(meqale).pdf)

Rəhimzadə, Hüseyn. Təbriz Filarmoniyası necə yaradılmışdı? [Mətn] /H.Rəhimzadə //Xalq qəzeti.- 2023.- 1 mart.- S.9.

[http://www.anl.az/download/meqale/xalqqazeti/2023/mart/838494\(meqale\).pdf](http://www.anl.az/download/meqale/xalqqazeti/2023/mart/838494(meqale).pdf)

Rzayeva, Mələhət. "Əli Tudə" kitabı ürəyimizi güneyə sarı tərpədir [Mətn] /M.Rzayeva //Şərq.- 2023.- 11 oktyabr.- S.7.

[http://www.anl.az/download/meqale/sherq/2023/oktyabr/870213\(meqale\).pdf](http://www.anl.az/download/meqale/sherq/2023/oktyabr/870213(meqale).pdf)

Şəymən. "Tudə"nin şərəfli tarixi [Mətn] /Şəymən //Şərq.- 2023.- 10 mart.- S.5.

[http://www.anl.az/download/meqale/sherq/2023/mart/840403\(meqale\).pdf](http://www.anl.az/download/meqale/sherq/2023/mart/840403(meqale).pdf)

Yaqubqızı R. Azadlıq aşiqi, mətin şair // Respublika. - 2023. - 12 oktyabr. - № 222. - S. 11.

Yunisli, F. Vətən istəyən şair... [Mətn]: Əli Tudənin 100 illiyinə həsr olunan kitab işıq üzü görüb /F.Yunisli //Mədəniyyət.- 2023.- 11 oktyabr., №75.- S.7.

<http://www.anl.az/download/meqale/medeniyyet/2023/oktyabr/869736.htm>

2022

Bayramova, Şəymən. Kitabı mətbəədə yandırılan Əli Tudə... [Mətn] /Ş.Bayramova //Şərq.- 2022.- 1 dekabr.- S.4.

[http://www.anl.az/download/meqale/sherq/2022/dekabr/826255\(meqale\).pdf](http://www.anl.az/download/meqale/sherq/2022/dekabr/826255(meqale).pdf)

2021

"Tudə təxəllüsünü Xalq özü verdi mənə" [Mətn] //Kredo.- 2021.- 3 fevral.- S.15.

[http://www.anl.az/down/meqale/kredo/2021/fevral/732716\(meqale\).pdf](http://www.anl.az/down/meqale/kredo/2021/fevral/732716(meqale).pdf)

2019

Məhərrəmov, Təranə. Başını vətən yolunda qoyan şair Başını vətən yolunda qoyan şair [Mətn]: İki imperiya ondan elə qorxurdu ki... /T.Məhərrəmov //Kaspi.- 2019.- 31 yanvar.- S.13.

[http://www.anl.az/down/meqale/kaspi_az/2019/yanvar/631735\(meqale\).pdf](http://www.anl.az/down/meqale/kaspi_az/2019/yanvar/631735(meqale).pdf)

Məmməd həsən. Əli Tudənin ədəbiyyatımızda xüsusi yeri var [Mətn]: Respublika Gənclər Kitabxanasında şair Əli Tudənin anadan olmasının 95 illiyi münasibəti ilə ədədi-bədii gecə keçirildi /Məmməd həsən //Azad Azərbaycan.- 2019.- 5 fevral.- S.5.

http://www.anl.az/down/meqale/az_azerbaycan/2019/fevral/632638.htm

Milli Kitabxanada yubiley sərgiləri [Mətn] //Mədəniyyət.- 2019.- 1 fevral.- S.3.

<http://www.anl.az/down/meqale/medeniyyet/2019/fevral/632062.htm>

Şair Əli Tudənin xatirəsi yad edilib [Mətn] //Mədəniyyət.- 2019.- 8 fevral.- S.6.

<http://www.anl.az/down/meqale/medeniyyet/2019/fevral/633635.htm>

Şükürov, Ağahüseyn. Şair Əli Tudənin həyat və fəaliyyət yoluna bir baxış [Mətn] /A.Şükürov //525-ci qəzet.- 2019.- 29 yanvar.- S. 6.

<http://www.anl.az/down/meqale/525/2019/yanvar/631037.htm>

Şükürov, Ağahüseyn. Şair Əli Tudənin həyat və fəaliyyət yoluna bir baxış [Mətn] /A.Şükürov //525-ci qəzet.-2019.- 30 yanvar.- S.6

<http://www.anl.az/down/meqale/525/2019/yanvar/631166.htm>

Şükürov, Ağahüseyn. Şair Əli Tudənin həyat və fəaliyyət yoluna bir baxış [Mətn] /A.Şükürov //525-ci qəzet.- 2019.- 31 yanvar.- S.6.

<http://www.anl.az/down/meqale/525/2019/yanvar/631561.htm>

2015

Şükürov, Ağahüseyn. Novruz atributları və bahar Bayramı motivləri Əli Tudə poeziyasında: [Mətn] /A.Şükürov //525-ci qəzet.- 2015.- 17 mart.- S. 6.

Şükürov, Ağahüseyn. Təbriz Dövlət Filarmoniyası necə yarandı?:< [Mətn] /A.Şükürov//Kaspi.-2015.- 11 mart.- S.15.

2014

Babaşova, Ş. Ötən il kitabxanamız necə yadda qaldı?!. [Mətn] Əli Tudə-90 /Ş.Babaşova //Mədəni həyat.- 2014.- № 2.- S.54-56.

Fərəcov, Savalan. Bir şair ömrünün üfüqləri [Mətn]: Əli Tudə-90 /S.Fərəcov //Mədəni həyat.- 2014.- № 2.- S.52-53.

<http://www.anl.az/down/meqale/medeniyyet/2013/yanvar/288005.htm>

Şükürov, Ağahüseyn. Azadlıq şairi Əli Tudə və onun "Türklər" poeması [Mətn] /A.Şükürov //525-ci qəzet.- 2014.- 25 iyun.- S. 7.

<http://www.anl.az/down/meqale/525/2014/iyun/379289.htm>

Şükürov, Ağahüseyn. Əli Tudə poeziyasında təbiət lövhələri [Mətn]: Əli Tudə - 90 /A.Şükürov //Kaspi.- 2014.- 1-3 fevral.- S.24.

http://www.anl.az/down/meqale/kaspi_az/2014/fevral/350044.htm

Şükürov, Ağahüseyn. Əli Tudə poeziyasında vətən məhəbbəti və həsrət motivləri: [Mətn] Əli Tudə-90 /A. Şükürov //Ədəbiyyat qəzeti.- 2014.- 7 fevral.- S.4-5.

<http://www.anl.az/down/meqale/edebiyyat/2014/fevral/351482.htm>

Rzayeva, Mələhət. İstiqlal şairimiz - Əli Tudə [Mətn]: O, ömrü boyu Azərbaycanın bütövlüyü və azərbaycançılığın təbliği uğrunda həyatı və qələmi ilə mücadilə aparıb /M.Rzayeva //Şərq.- 2014.- 21 avqust.- S.7.

Vəliyev, Məhəmməd. Xatirələrdə yaşayan şair [Mətn]: Əli Tudə-90 /M.Vəliyev //Respublika.-2014.- 27 noyabr.- S.7.

<http://www.anl.az/down/meqale/respublika/2014/noyabr/405403.htm>

Vəliyev, Məhəmməd. Milli ruhlu, mətin şair [Mətn]: Əli Tudə - 90 /M.Vəliyev //Mədəniyyət.- 2014.- 28 noyabr.- S. 4.

<http://www.anl.az/down/meqale/medeniyyet/2014/noyabr/405779.htm>

2013

Fərəcov, Savalan. Bir şair ömrünün üfüqləri [Mətn] /S.Fərəcov//Mədəniyyət.- 2013.- 9 yanvar.- S. 15.

<http://www.anl.az/down/meqale/medeniyyet/2013/yanvar/288005.htm>

Şükürov, Ağahüseyn. Bütövlük şairi [Mətn] /A.Şükürov //Azərbaycan: jurnal.- 2013.- № 6.- S.180-183.

Şükürov, Ağahüseyn. Savalanın məğrur şairi [Mətn] /A.Şükürov//525-ci qəzet.- 2013.- 26 sentyabr.- S. 7.

<http://www.anl.az/down/meqale/525/2013/sentyabr/327622.htm>

2012

Oktaý. Mühacir şair ömrü [Mətn] «21 Azər» medalı ilə təltif edilmiş Əli Tudə Cənubda sevilə-sevilə oxunan ədəbiyyat fədaisi idi /Oktaý//Xalq Cəbhəsi.-2012.- 6 oktyabr.- S. 13.

<http://www.anl.az/download/meqale/xalqcebhəsi/2012/oktyabr/266808.htm>

Ötən günlərin xatirəsi [Mətn] //Respublika.- 2012.- 27 yanvar.- S. 9. Cənubi Azərbaycanlı əsilli şair Əli Tudə haqqında

Şükürov, Ağahüseyn. Azadlıq şairi Əli Tudənin "Türklər" poeması haqqında [Mətn] /A.Şükürov //Elm.-2012.- 18 may.- S. 14.

Uğur. Əli Əli Tudənin Bütöv Azərbaycan həsrəti [Mətn] /Uğur //Xalq Cəbhəsi.- 2012.- 4 avqust.- S. 14.

<http://www.anl.az/download/meqale/xalqcebhəsi/2012/avqust/255302.htm>

2011

Şükürov, Ağahüseyn. Əli Tudə poeziyasında təbiət lövhələri [Mətn] /A.Şükürov //Elm.- 2011.- 12 iyul.- S. 11.

Şükürov, Ağahüseyn. Mühacir ədəbiyyatın mücahidi : Əli Tudə haqqında // Respublika. - 2011. - 5 aprel. -№67. - S. 5.

Şükürov, Ağahüseyn. Təbriz Dövlət Filarmoniyası necə yarandı? // Kaspi. - 2015. - 11 mart. – № 45. - S. 15.

Şükürov, Ağahüseyn. Vətən və həsrət motivləri : Şair Əli Tudənin yaradıcılığı haqqında // Azərbaycan. - 2011. - №7. - S. 183-187.

Vahid, Təranə. İki imperiyanın qorxdığı şair - Əli Tudə [Mətn] /T.Vahid //Mədəniyyət.- 2011.- 25 fevral.- S. 12.

<http://www.anl.az/download/meqale/medeniyyet/2011/fevral/159403.htm>

2010

Xəyal, Sona. (Hadiyeva Sona Həmid qızı) Əli Tudə yaradıcılığında sənət, sənətkar [Mətn] /S.Xəyal //Kredo.- 2010.- 20 noyabr.- S. 6.

2009

Aydınəğlu, Tahir. Vətən nisgilli şair [Mətn] /T.Aydınəğlu //Xalq qəzeti.- 2009.- 24 fevral.- S.7.

Nəzakət. Əli Tudənin 85 illik yubileyinə həsr edilmiş tədbir keçirildi [Mətn] /Nəzakət //Səs.- 2009.- 17 fevral.- S.12.

Poeziyamızın parlaq nümayəndəsi [Mətn] //Azərbaycan.- 2009. - 31 yanvar. - S. 8.

2006

Şahsevənlı, Zülfüqar. (Qarayev Zülfüqar Qubad oğlu) "Bir ləkə düşməyən vicdan gətirdim" [Mətn] /Z.Şahsevənlı //Günay.- 2006.- 29 aprel. - S.10.- Şair Əli Tudə haqqında.

2004

Xəlilzadə, Flora Fətulla qızı. Mərdlik simvolu [Mətn] /F.Xəlilzadə //Azərbaycan.- 2004.- 1 fevral. - S.9.

Şükürov, Ağahüseyn. Savalandan süzülən pak duyğular [Mətn]: Əli Tudə-80 /A. Şükürov /A.Şükürov //Azərbaycan.- 2004.- № 4. - S.202-205.

2001

Dünyamalıoğlu, Elton. Qıbləsi Vətən şair [Mətn] /E. Dünyamalıoğlu //İki sahil.- 2001.- 7 iyul.- S. 6.

Əlişrəfqızı, Ləman. Yalnız torpağı öpəndə əyilən adam [Mətn]: "Varis" rubrikasının qonağı Əli Tudənin qızı Təranə Cavadzadədir //Azadlıq.- 2001.- 31 yanvar.- S. 9.

2000

Yusifli, Vaqif. Bütövlük arzusu ilə /V. Yusifli //Azərbaycan.- 2000.- №10.- S.183-184.

1999

Qəhrəmani, Xavər. Qələmdən silaha, silahdan qələmə sarılan şair /X. Qəhrəmani // Tanıtım qəzeti.- 1999.- 21-28 may.- S.12.

Nazim, Rizvan. Məslək şairi /R. Nazim //Bakı qəzeti.- 1999.- 7 iyun.- S.4.

Şövkət Hicran İmami. Həsərdən vahiməli alov tanımıram mən / İ. Şövkət Hicran //Azərbaycan müəllimi.- 1999.- 4 fevral.- S.4.

Yusifovlu, Rafiq. Sabaha şeirinin gözü ilə baxan şair /R. Yusifovlu //”Ədəbiyyat və incəsənət” qəzeti.- 1999.- 12 fevral.- S.3.

1998

Rəhmanlı, Nizami. Hicran uzaqbaşı üç-dörd ay olar... /N. Rəhmanlı // Panarama qəzeti.- 1998.- 28 fevral.- S.4.

Şövkət Hicran İmami. Vətən ünvanlı Əli Tudə / İ. Şövkət Hicran //İki sahil.- 1998.- 28 fevral.

1997

Billuri, Hökümə. Əli Tudəni xatırlarkən /H. Billuri //Ədəbiyyat incəsənət.- 1997.- 28 fevral.- S.6.

Qılman, İlkin. Vətən həsrəti: Əli Tudənin “Təbriz yolu” kitabı haqqında //Ədəbiyyat və incəsənət.- 1997.- 31 yanvar.- S. 6.

1996

Aşırlı, Akif. Təbriz filarmoniyası necə yarandı? /A.Aşırlı // 7 gün qəzeti.- 1996.- 5 sentyabr.- S.4.

1984

Əmirov, Sabir. Rübabin nəğmələri [Mətn]: Əli Tudənin “Tellərdə çırpınan həsrətlər” kitabı haqqında /S. Əmirov //Ədəbiyyat və incəsənət. - 1984. - 7 sentyabr. - S. 6.

Mənafi, Mirəli. Məslək şairi /M. Mənafi. - “Pioner” jurnalı.- 1984.- №4.- S.18.

Mütəllibov, Tofiq. Gözlərdə yanan işıq /T. Mütəllibov //Azərbaycan gəncləri.- 1984.- 3 aprel.- s.4.